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Referat 
 

1. Valg af dirigent  

Bestyrelsen indstillede Birte Rasmussen, som blev enstemmigt valgt. 

Dirigenten konstaterede, at mødet er indkaldt korrekt og kan afholdes i henhold til vedtægterne. 

 

2. Forpersonen og de nedsatte bestyrelsesudvalg aflægger beretning  

Mads Olsen bød velkommen til alle, henviste til den skriftlige beretning og supplerede denne. 

• Det er overordnet gået godt. Økonomisk og sportsligt. 
• Bestyrelsen har arbejdet ud fra den vedtagne strategi, som beskrevet i den skriftlige beretning. 
• Økonomisk kom vi bedre ud end budget, primært forøgelse af kommercielle indtægter. 

Bestyrelsen besluttede en ændring i den kommercielle strategi som følge af initiativ og aftale med en 
gruppe ildsjæle vedr. kvindelandsholdets deltagelse i EM-kvalifikationen. Det var nødvendigt i den situation, 
og jeg synes vi skal se fremad nu og arbejde fælles for det bedste for Volleyball Danmark. 

Hvorfor stopper jeg? 

• Jeg kan ikke helhjertet gå ind for den nye kommercielle strategi. 
• Det er ikke lykkes at holde sammen på organisationen. 
• Jeg havde tænkt at dette var min sidste periode, og synes en ny forperson skal være med til at 

vælge en ny direktør. 

Mads Olsen gav ordet til forpersoner for landsholds- og talentudviklingsudvalg og Liga- og 
divisionsudviklingsudvalget. 

Louise Holm Sommer gav en status på kvindelandsholdsprojektet, hvor man næsten er i mål med den 
økonomiske målsætning om at skaffe støtte. Det ser godt du på nuværende tidspunkt. 

Robert Mikelsons takkede alle engagerede klubledere for arbejdet med at skabe de mange hold, der 
deltager i Danmarksturneringen. Meget spændende kampe i herreligaen sidste år. Og glædeligt med flere 
hold i kvindeligaen næste sæson.  

Mads Olsen rundede af: Tak til administrationen for et vigtigt og godt samarbejde. Særlig tak til Jesper 
Jørgensen. Og Tak til Jørgen Bentzen for god sparring, og til bestyrelsen for gode diskussioner og 
samarbejde. 

 

Niels Erik Broberg: Tak til Mads for en god og ærlig beretning. Og tak for samarbejdet. 

SVBK mangler lidt omkring tidslinjen i forhold til aftale med ildsjælegruppen. Har man tilmeldt kvindeholdet 
til EM-kval uden at have skriftlig aftale? 
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Mads svarede at aftalen i store hele var på plads, men ikke alle detaljer var på plads da man skulle tilmelde 
holdet.  

Boberg: Hvad betyder en dårligere aftale, som står i bestyrelsesreferat? 

Mads: På kort sigt var den konkrete aftale dårligere, men vi ved ikke om det på længere sigt bliver bedre, og 
det har vi forhåbning om. 

Louise Sommer svarede, at det har været et fint forløb. Der har været en tro på at det lykkes. 

Jens Larsen mener ikke der er ændret strategi. Men mangler indsigt i aftaler. Håber den kommende 
bestyrelse bliver mindre topstyret. Vi skal ikke snakke så meget om formodninger. Opfordrer til at 
kandidater går sammen, så vi ikke får kampvalg. Ønsker samarbejde og åbenhed. 

Jacob Petersen: 3 spørgsmål:  

• Forløbet i bestyrelsen? Hvad var processen? 
• Hvad har det kostet på budgettet?  
• Hvad bliver konsekvenserne reelt? 

Henrik Borring: Gruppen af volleyball-entusiaster meldte sig til med arbejdskraft og økonomi. Vi vil 
samarbejde med Volleyball Danmark om noget godt. Det skal nok lykkes. Har ønsket mere 
imødekommenhed fra Volleyball Danmark. 

Broberg: SVBK sætter udelukkende spørgsmål til bestyrelsens håndtering. Hvad er det for konsekvenser? Vi 
kan se der er skåret i budgettet. 

Mads: Udgangspunktet var manglende egenkapital. Bestyrelsen var nødt til at sikre budgettet ud fra hvad 
der var reel viden på det tidspunkt. Men parterne var enige om at målet er at skaffe flere penge end der står 
i aftalen. Det er subjektivt om man synes det har været et uskønt forløb, det opleves forskelligt. 

Louise: Var ikke enig i et uskønt forløb. Lagde meget vægt på det gode i, at der kom en gruppe og tilbød 
hjælp. 

Erik Kreuzfeldt: Stor respekt for at nogen hjælper. Glad for at nogle af kvindelandsholdsspillerne stod frem 
med problematikken. Kan ikke gennemskue hvorfor det er et problem at der kommer nogle med en pose 
penge? Hvor ligger pengene? 

Mads: Volleyball Danmark opkræver penge hos sponsorer, så pengene er i Volleyball Danmark. Problemet 
opstår fordi nye partnere får rettigheder til eksponering ved kvindelandsholdets kampe, hvilket har gjort at 
eksisterende partnere har fået mindre rettigheder og nogle derfor er stoppet, da der blev ændret i 
forudsætningerne at man støtter hele Volleyball Danmark. Desuden bruger Volleyball Danmark flere penge 
på kvindelandsholdet. Det kan ikke siges sikkert hvad det får af betydning på lang sigt.  

Til Jacob: Det har været svært at lave budget i den nye situation, vi har forsøgt. 

Natascha: Hvorfor er der ikke flere pladser på tøjet, som kan sælges? 

Mads: Der er krav fra CEV, der begrænser mulighederne. 

Henrik Borring: Det har været svært at få overblik over aftaler. 

Broberg: Erik nævnte at der er skaffet 1 mio. Er det rigtigt? 

mailto:info@volleyball.dk


 
Volleyball Danmark 

Idrættens Hus 
 DK-2605 Brøndby 
       info@volleyball.dk 

 
Side 4 af 8 

 

 
 

Volleyball Danmark 

Repræsentantskabsmøde 2024 

26. maj 2023 i Middelfart 

Mads: Der kan ikke være 100% gennemsigtighed med alt. Kender ikke som forperson konkrete 
beløbsstørrelser. Vi skal nu se på hvordan den kommercielle strategi skal være fremover. 

Broberg: Opfordrer til at aftaler indgås på skrift fra start. 

Karen Bonnesen: Hvem kender så de konkrete aftaler? Overbringes viden når direktøren stopper? 

Mads: Selvfølgelig overbringes viden om kontrakter mv. fra Jesper. 

Thorben Riis: Jeg hører at der ønskes åbenhed og ordentlighed. Savner viden. Uenighed skaber udvikling. 

Sara Kaalund: Ærgerligt at høre om dem og os og mistillid. Der skal være tillid at der er styr på det formelle. 

Louise: Vil gerne opfordrer til samarbejde og bedre kommunikation omkring processer.  

Mads: Vedr. overlevering når Jesper stopper som direktør, er der lavet aftale med Sebastian Mikelsons og 
Christina Atrup Juhl om varetagelse af opgaver indtil ny direktør, samtidigt er Claus Bøllingtoft sat op i tid. 

Beretningen blev godkendt. 

 

3. Forpersonen fremlægger til godkendelse bestyrelsens strategiske arbejde for den kommende periode  

Dette var med under punkt 2 og blev godkendt. 

 

4. Forelæggelse af årsrapport til godkendelse  

Morten Refsgaard gennemgik regnskab. Og gennemgik oversigt over kommercielle indtægter 2016-24. 

Erik Kreuzfeldt: Hvorfor er egenkapital 0,3 mio., når målsætningen er 0,5 mio. og oprindeligt var 
målsætningen 1 mio. 

Morten: Bestyrelsen har valgt at nedjustere grundet kvindelandsholdsprojektet. 

Henrik Borring: Hvorfor bruger et lille forbund så mange penge på softwareudvikling?  Hvad er 
sandsynligheden for indtægten holder? Hvad koster det at vedligeholde? Har belastet likviditeten.  

Morten: Udgiften afskrives over flere år. 

Jesper Jørgensen: Aftalen med Genius vedr. turneringssystem gav problemer. Vi valgte at udvikle hos 
Sportssys. Aftale med Sportway garanterer en god indtægt til klubberne og Volleyball Danmark hvert år. 
Mindst 30% af indtægterne går tilbage til klubberne. Det er planen at 1. og 2. division bliver streamet 
fremadrettet. Sportsway laver desuden produktion af landskampe, som har kostet ca. 40.000 kr. pr. kamp. 

Jacob P: Kan opnåelse af fornøden egenkapital udskydes et eller flere år? 

Morten: Bestyrelsen kan ændre målsætning om egenkapital. 

Mads: Egenkapital giver frihed til projekter. Men vi skal ikke samle til banken. 

Anneka Hastings: Hvorfor er forventninger til kommercielle indtægter gået ned? Og at det giver underskud 
på Beachtouren? 
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Jesper J: Vi mistede sponsorindtægter på touren bl.a. som følge af Anders Jensens stop som kommerciel 
chef. Aktivitetsniveauet er fastholdt i nødvendigt omfang. 

Thorben Riis: Spørgsmål til om det kan gøres mere attraktivt at tegne abonnementer til 
Sportway/danskvolley.tv. Hvorfor må klubberne ikke streame? 

Morten: Et valg er er truffet om, at rettighederne samles under Volleyball Danmark. Aftalen sikrer bl.a. 
indtægter til klubber. 

Mads O: Vi har vurderet at det er fornuftigt at lave samlede aftaler, der giver penge til klubberne. 

Regnskabet blev godkendt. 

 

5. Behandling af forslag  

Forslag fra Holstebro KFUM Volleyball. 

Forslag 1: 

Thorben Riis motiverede forslaget: Vil gerne have fokus på sporten og spillerne. 

Robert Mikelsons: Forslaget kan ikke behandles her. Regler om certificering besluttes af Liga- og 
divisionsudvalget på vegne af bestyrelsen. Takker for gode input, som tages op i udvalget i forbindelse med 
at se på certificeringsreglerne. Det er dog ikke indtrykket at det er certificeringskravene, der afholder 
klubber fra at rykke op. 

Thorben: Opfordrer til at lytte mere til 1. divisionsklubber i den kommende drøftelse. 

Forslag 2: 

Thorben Ris motiverede forslaget: Det vil give mere spredning af de gode spillere og bedre udvikling af de 
danske spillere, 

Robert Mikelsons: Tak for forslaget, der viser at der er noget der skal drøftes, og det vil det blive i Liga- og 
divisionsudviklingsudvalget. Det er ikke repræsentantskabets opgave. Forstår bevæggrundene, men er ikke 
sikker på at det får den ønskede effekt. Opgaven er, at få flest muligt til at spille volleyball på det højest 
mulige niveau. 

Thorben: opfordrer til at se på om udvalget er bredt sammensat? 

Olav Bach: Burde være afklaret, at det ikke kan tages op her. 

Dirigenten konkluderede at begge forslag drøftes i relevante udvalg. 

 

6. Fastsættelse af kontingentsatser for medlemmer – for sæson 2025-26 

Bestyrelsen indstiller en stigning på ca. 3%. 

Morten Refsgaard motiverede forslaget. Der er ca. 3% stigning prisfremskrivning. 

Satser vedtaget for sæson 2025-26 som foreslået. 
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7. Valg af forperson for 2 år (kun ulige årstal)  

Mads Olsen ikke på valg, men afgår udenfor tur. Der skal derfor vælges en forperson for 1 år.  

• Louise Sommer opstiller som kandidat. 
• Pau Lund-Larsen opstiller som kandidat 

De 2 kandidater motiverede deres opstilling. 

• Louise Sommer: Lang historie indenfor volleyball, og bred viden om forbundet. Stiller op sammen 
med andre kandidater, og kan sikre kontinuitet i bestyrelsen. 

• Pau Lund-Larsen: også lang volleyballhistorie. Jeg stiller også op til øvrige poster. Er blevet 
opfordret til at trække mig, men det kan jeg ikke da det vil fratage folk muligheden for at stemme på 
mig. 

Karen: Ærgerligt at der skal være kampvalg og mulig splittelse. Opfordrer til at bestyrelse og kandidater 
snakker sammen. 

Boberg: Lad os stemme om de 2 kandidater. Der er blevet snakket. 

 

Mødet blev suspenderet i 15 minutter. 

 

Pau redegjorde for at Louise og han havde talt sammen, og at der afholdes valg. 

Der har drøftet 3 muligheder: 

• Pau trækker sig, hvilket ikke sker. 
• Der afholdes valg. Vælges Louise, stiller Pau op til bestyrelse. 
• Der afholdes valg. Vælges Pau, stiller Louise ikke op til bestyrelse, og sandsynlighed trækker andre 

deres kandidatur. 

Der blev spurgt til andre bestyrelseskandidaters stillingtagen. 

Jens Larsen: Trækker sig fra bestyrelsen, hvis ikke Louise vælges som forperson.  

Morten: Mener at en forperson vil stå stærkere, hvis man er valgt og ikke kåret. 

Sara Elgaard Kaalund: Har brug for mere viden før stillingtagen. 

Per Lachenmeier: Kan ikke se mig selv i bestyrelsen, hvis det ikke er Louise der bliver valgt. 

Lars Mayland: Vil bidrage i bestyrelsen uanset udfaldet. 

Der blev gået til afstemning: 

• 23 stemmer til Pau Lund-Larsen 
• 22 stemmer til Louise Sommer. 
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Dermed blev Pau Lund-Larsen valgt som forperson. 

Pau: Jeg takker for valget. Beklager hvis andre trækker sig fra bestyrelsen, men glæder mig til arbejdet og 
samarbejdet omkring kvindelandsholdsprojektet. 

 

8. Valg af næstforperson for 2 år (kun lige årstal)  

Jørgen Bentzen på valg og villig til genvalg. Jørgen Bentzen blev enstemmigt valgt. 

 

9. Valg af Økonomiansvarlig for 2 år (kun lige årstal) 

Morten Refsgaard på valg, og genopstiller ikke. 

Sara Elgaard Kaalund trak sit kandidatur. 

Lars Mayland opstillede og blev enstemmigt valgt. 

 

10. Valg af 2-3 bestyrelsesmedlemmer for 2 år  

Vicky Linnet Rahbek Andersen på valg, og genopstiller ikke. 

Som konsekvens af forpersonsvalget, trak Louise Sommer og Per Lachenmeier deres kandidatur. 
Herudover trak Jens Larsen sig uden for tur. 

Herefter var der følgende opstillede kandidater til bestyrelsen: 

• Maja Pilgaard 
• Cecilie Køllner Olsen  

Begge blev enstemmigt valgt. 

Karin Iversen meddelte at hun ikke afgår udenfor tur, som tidligere annonceret, og derfor fortsætter i 
bestyrelsen. 

Robert Mikelsons var ikke på valg og fortsætter i bestyrelsen. 

Hermed består bestyrelsen af 7 medlemmer som foreskrevet i vedtægterne. 

 

11. Valg af revisor  

Bestyrelsen indstiller genvalg af ”EY godkendt revisionspartnerskab”. 

”EY godkendt revisionspartnerskab” blev valgt. 

 

12. Valg af 1 medlem til Volleyball Danmarks Appelinstans for 3 år  

Christoffer Ploug på valg og villig til genvalg. Christoffer Ploug blev valgt. 
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13. Valg af 1 suppleant til Volleyball Danmarks Appelinstans for 3 år  

Jeff Jørgensen på valg og villig til genvalg. Jeff Jørgensen blev valgt. 

 

14. Valg af 2 medlemmer til Volleyball Danmarks Disciplinærinstans for 3 år  

a. Jesper Hansen (jurist) på valg. Villig til genvalg. 
b. Leif Sonnesen på valg. Villig til genvalg. 
c. Tina Brauner afgår uden for tur. Der skal vælges en person for 2 år.  

Indstilling: Kristian Høyer Wellander (jurist) (aktiv i Aalborg Volley) 

Jesper Hansen, Leif Sonnesen og Kristian Høyer Wellander blev valgt. 

 

15. Eventuelt.  

Jacob Petersen: Savner en analyse af udgifter for et ligahold. Held og lykke til den nye bestyrelse. 

Erik K: Lad os støtte op om den nye bestyrelse, det skylder vi hinanden og medlemmerne. Den nye 
bestyrelses skal bakkes op. Jeg er sikker på, at de der er valgt. vil gøre alt hvad de kan. 

Olav Bach: Pokalfestival er flyttet til Herning, vi arbejder på at få det retur til Vejle. 

Mads takkede afgående bestyrelsesmedlemmer for samarbejdet. Tak til Morten, Louise og Jens for det 
arbejde I har lagt. 

Jørgen Bentzen takkede Mads for indsatsen som forperson. 

Dirigenten lukkede mødet og takkede for et godt møde  

Mads: Til sidst tak for et godt møde, tak til dirigenten, og tak til alle for en levende debat. Tillykke til den nye 
bestyrelse og held og lykke med arbejdet. 
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